



Еженедельник новостей МДС

События за 8 – 12 декабря 2014 года

10 декабря

Бизнес поддерживает регуляторную реформу

Исполнительный директор МДС Актилек Тунгатаров принял участие в пресс-конференции, организованной пресс-центром "Вечернего Бишкека" на тему "Бизнес ждет от правительства Кыргызстана проведения новой регуляторной реформы". В дискуссиях приняли участие руководители Ассоциации рынков, предприятий, сферы услуг и торговли, Ассоциации поставщиков и дистрибьюторов и Палаты налоговых консультантов Кыргызстана. Правительство КР планирует провести углубленную инвентаризацию законодательства в сфере предпринимательства при поддержке Центра ОБСЕ в Бишкеке через проект "Системный анализ регулирования". "Бизнес-сообщество поддерживает эту инициативу и готово оказать содействие", сказал Актилек Тунгатаров. Ожидаемый эффект от реформ – улучшение условий ведения бизнеса в стране, сокращение коррупции и рост внешних и внутренних инвестиций.

11 декабря

Обсуждены пути вывода авиакомпаний Кыргызстана из черного списка ЕС

Старший юрист юридической компании "Каликова энд Ассошиэйтс", члена МДС, Саткын Бекетаева приняла участие в круглом столе на тему: "Как авиакомпании Кыргызстана могут выйти из черного списка Евросоюза". Во встрече приняли участие представители Министерства транспорта и коммуникаций КР, Агентства гражданской авиации, Ассоциации авиапредприятий и авиакомпаний. Участники встречи подчеркнули, что для выхода авиакомпаний из черного списка необходимо привести законодательство Кыргызстана, включая Воздушный кодекс, в соответствие с нормами Международной ассоциации гражданской авиации (ИКАО).

IBC Weekly News

Events held during December 8 – 12, 2014

December 10

Business supports regulatory reform

IBC Executive Director Aktilek Tungatarov took part in a press conference at the Vecherny Bishkek press center to discuss a new regulatory reform implemented by the Government of the Kyrgyz Republic. The meeting was also attended by the heads of the Association of markets, enterprises, services and trade, the Association of suppliers and distributors and the Chamber of Tax Advisers of Kyrgyzstan. The Kyrgyz Government plans to conduct a thorough inventory of the legislation in the field of entrepreneurship, with the support of the OSCE Centre in Bishkek through the project on system analysis of regulations. "Business community supports this initiative and is ready to assist the Government", said Tungatarov. The reforms will help improve the business environment and reduce corruption in the country. As a result, foreign and domestic investment will increase.

December 11

Ways to leave the EU airline blacklist discussed

Satkyn Beketaeva, a senior lawyer at the Kalikova & Associates law firm, an IBC member, participated in a roundtable to discuss how Kyrgyzstan airlines may leave the blacklist of the European Union. The meeting was attended by representatives of the Ministry of Transport and Communications of the Kyrgyz Republic, the Civil Aviation Agency, the Association of Air Carriers, and heads of local airlines. The meeting stressed that to leave the EU blacklist, it is necessary to bring the legislation of Kyrgyzstan, including the Air Code, in conformity with the standards of the International Civil Aviation Organization (ICAO).

<p>Заседание Правления МДС Правление МДС рассмотрело итоги деятельности МДС за ноябрь, план работы на декабрь, а также утвердило бюджет на 2015 год. В заседании приняли участие новые члены правления МДС.</p>	<p>IBC Board Meeting The IBC Management Board considered the results of the IBC activity for November and a work plan for December, as well as the budget for 2015. New Board Members attended the meeting.</p>
<p>На прошедшей неделе МДС направил ряд писем в следующие министерства и ведомства:</p> <p><i>9 декабря</i></p> <p>Письмо в Государственную службу регулирования и надзора за финансовым рынком при Правительстве КР (Госфиннадзор) по проекту постановления Правительства КР «Об утверждении Положения о составе затрат, включаемых в себестоимость продукции (работ, услуг), и о порядке формирования финансовых результатов, учитываемых при налогообложении прибыли», вынесенного на общественное обсуждение. Обращение направлено с просьбой отказать от продвижения данного проекта.</p> <p>Письмо с комментариями МДС в Министерство экономики КР по проекту Закона КР «О внесении дополнений и изменений в некоторые законодательные акты Кыргызской Республики» (об уполномоченном государственном органе), которым предлагается, что Правительство КР самостоятельно определяет государственный орган по сбору взносов по государственному социальному страхованию.</p>	<p>During the past week, IBC sent letters with its proposals to the following state bodies:</p> <p><i>December 9</i></p> <p>A letter to the State Service for Regulation and Supervision of Financial Market under the Government of the Kyrgyz Republic on the draft Resolution of the Government of the Kyrgyz Republic "On approval of the expenses included in cost of goods (works, services), and the procedure of forming financial results accounted in the taxation of profits." The document has been submitted for public discussion. IBC asks to refrain from proceeding with the draft resolution further.</p> <p>A letter to the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic with IBC comments on the draft Law "On amendments and additions to certain legislative acts of the Kyrgyz Republic" (on authorized state body), which provides that the Government of the Kyrgyz Republic will independently determine the state agency to collect contributions for state social insurance.</p>
<p>События на 15 – 19 декабря</p> <p><i>15 декабря</i></p> <p>Встреча с миссией Всемирного банка МДС примет участие во встрече с миссией Всемирного банка, который готовит проект развития судебной системы в КР. С 4 по 15 декабря в Бишкеке находится миссия ВБ по определению масштаба деятельности проекта.</p> <p><i>16 декабря</i></p> <p>Конференция по повышению эффективности государственных и частных организаций Программа поддержки эффективного государственного управления (GGPAS) и Проект «Инициатива USAID по развитию бизнеса (BGI), реализуемые при поддержке Агентства США по международному развитию (USAID), проведут конференцию на тему: “Повышение институциональной эффективности государственных и</p>	<p>Events scheduled for December 15 – 19</p> <p><i>December 15</i></p> <p>Meeting with a World Bank mission IBC will take part in a meeting with the World Bank mission which is developing a draft project for the judicial system development in the Kyrgyz Republic. From December 4 to December 15 the WB mission is in Bishkek to determine the scope of the project.</p> <p><i>December 16</i></p> <p>Conference on improvement of efficiency of public and private organizations The Good Governance and Public Administration Strengthening (GGPAS) Program and USAID Business Growth Initiative (BGI) implemented with the support of the US Agency for International Development (USAID), will hold a conference on improving institutional efficiency of public and private</p>

<p>частных организаций”.</p> <p>Открытие VIP филиала ОАО «Оптим Банк» Член МДС Оптима Банк проведет церемонию открытия нового филиала банка - Центра обслуживания корпоративного бизнеса. Состоится презентация новой платежной карты премиум класса – Visa Infinite.</p> <p>17 декабря</p> <p>Заседание КМР На очередном заседании Комитета МДС по минеральным ресурсам планируется обсудить законопроекты о внесении изменений и дополнений в Закон КР «О недрах», о введении экспортных таможенных пошлин на руды и концентраты драгоценных металлов, а также перспективы дальнейшего внедрения Инициативы прозрачности добывающей отрасли (ИПДО) в Кыргызстане.</p> <p>18 декабря</p> <p>Заседание Налогового комитета МДС Очередное заседание Комитета МДС по налогам, таможене и Социальному фонду рассмотрит текущие вопросы, а также результаты деятельности за 2014 год и планы на 2015 год.</p> <p>19 декабря</p> <p>Заседание Инвестсовета при Правительстве На очередном заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР, МДС планирует поднять вопрос о проведении переговоров в связи с арбитражными разбирательствами с участием Кыргызстана, а также вопрос изменения порядка исчисления платежа за удержание лицензии на право пользования недрами.</p>	<p>organizations.</p> <p>Optima Bank VIP branch opening The Optima Bank OJSC, an IBC member, will hold an opening ceremony of its new branch – the Corporate Business Service Center. A new premium payment card, Visa Infinite, will be presented at the event.</p> <p>December 17</p> <p>MRC meeting A meeting of the IBC Mineral Resources Committee will discuss the draft laws on amendments and additions to the Law of the KR "On Subsoil", on introducing export customs duties on ores and concentrates of precious metals, as well as the prospects of implementing the Extractive Industries Transparency Initiative (EITI) in Kyrgyzstan.</p> <p>December 18</p> <p>Tax Committee meeting A meeting of the IBC Committee on Taxes, Customs and the Social Fund will consider current issues, results of its activity for 2014 and plans for 2015.</p> <p>December 19</p> <p>Investment Council Meeting At the next meeting of the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic, IBC is planning to raise the issue of international arbitrations that Kyrgyzstan is involved in, as well as the issue of changing the rules of calculating payments for withholding mining licenses.</p>
<p><i>Дорогие члены МДС!</i></p> <p><i>Если у Вас есть комментарии по прошедшим событиям или Вы хотите поделиться мнением и информацией по предстоящим мероприятиям, принять в них участие, пожалуйста, звоните или пишите мне.</i></p> <p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Акдилек Тунгатаров,</i> <i>исполнительный директор</i> <i>Международный Деловой Совет</i></p> <p><i>Кыргызская Республика, 720011</i></p>	<p><i>Dear IBC members,</i></p> <p><i>If you have any comments or would like to express your opinion and share some information on the upcoming events, please do not hesitate to contact me.</i></p> <p><i>Best regards,</i></p> <p><i>Aktilék Tungatarov,</i> <i>Executive Director</i> <i>International Business Council</i></p> <p><i>Office 113-114, Hyatt Regency Bishkek</i></p>

<p>Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113-114 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p>191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>
---	--